
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 2. juli 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 319
Er ministeren enig med de eksperter, som påpeger, at det skaber ulighed i forskningsver-
denen, når Novo Nordisk finansierer knap halvdelen af de eksterne forskningsmidler på 
det sundhedsvidenskabelige fakultet på KU, og dermed kanaliserer forskningsmidler hen 
til forskningsområder, der omhandler produkter man kan tjene penge på, og væk fra an-
dre områder uden kommercielle interesser, men med et større klinisk og samfundsmæs-
sigt forskningsbehov? Der henvises til artiklen ”Novo finansierer omkring 1050 forskere 
og ansatte på KU's sundhedsfakultet”, www.altinget.dk, den 1. juli 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Trine Pertou Mach 
(EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på trine.mach@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Katrine Robsøe
formand
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